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出國報告：赴法執行WOAH狂犬病國際事務推展工作 
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摘要 

為持續推展動物疫病之國際參考實驗室建立與事務，於今（113）

年 1月 13日至 22日赴法國南錫狂犬病及野生動物實驗室（為歐盟、

世界動物衛生組織、世界衛生組織之狂犬病參考實驗室）參訪。本次

參訪透過研習狂犬病診斷技術與品質管理系統（包含直接螢光抗體試

驗及分子生物學診斷技術等）、請益世界動物衛生組織參考實驗室工

作、討論狂犬病診斷能力試驗辦理相關工作及交流雙方狂犬病活動獲

取新知，並與法國南錫實驗室維持良好交流。 
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Report on Official Visit Abroad: Visiting France for 

Promoting WOAH Rabies International Affairs 

Yu-Chia Chang, Shu-Chia Hu, Yen-Ping Chen 

 

Abstract  

In order to establish international reference laboratory for animal diseases, a visit 

to Nancy Laboratory for Rabies and Wildlife (the reference laboratory of the 

European Union, the World Organisation for Animal Health, and the World Health 

Organization) in France was conducted from 13-22 January this year (2024). During 

the visit, new knowledge and experiences about the techniques and quality 

management system for rabies diagnosis (including the direct fluorescent antibody 

test (DFA) and molecular diagnostic techniques, etc.) were learnt. We also discussed 

with experts of Nancy Laboratory about how to operate a WOAH reference laboratory 

and to organize proficiency testing. Information about how to enhance rabies control 

was also exchanges during the visit. 


